
Protok6l nr XLI/18

przebiegu obrad Rady Miasta Wloclawek

w dniu 13 kwietnia 2018r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

Zielony Rynek 11/13



W dniu 13 kwietnia 2018 roku o godzinie 13:13 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wtoclawek przy ul.
Ziefony Rynek Ll/73 rozpoczqly siq obrady XLI sesji Rady Miasta Wloclawek Vll kadencji,
kt6rq zwoial i kt6re.i przewodniczyl Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski.
Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski otworzyl obrady XLI sesji Rady Miasta
Wloctawek, witajqc Prezydenta Miasta - Pana Marka Wojtkowskiego, Zastepc6w Prezydenta
Miasta, zaproszonych godci, przedstawicieli mieszkaic6w, medi6w, urzqdnik6w,
przedstawicieli stu2b mundurowych oraz radnvch uczestniczqcych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski
stwierdzil, 2e na stan 25 radnych wszyscy radni zgromadzeni sq na sali obrad, a zatem
obrady sesyjne w dniu 27 marca br. sa prawomocne.
Lista obecno6ci radnych z XLI sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu,
Lista os6b uczestniczacych w XLI sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad XL sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafaf Sobolewski poinformowal, 2e w Biurze Rady Miasta
oraz w Biuletynie lnformacji Publicznej UrzQdu Miasta udostqpniony byl do wglqdu projekt
protokolu z obrad XL sesji Rady Miasta Wloclawek Vll kadencji, kt6ra odbyta siq w dniu 27
marca 2018 roku, z kt6rym to protokolem radni mogli siq zapoznai i wnie(i ewentualne
uwagi. Nie zgloszono uwag, poprawek i uzupelnieri.
Glos zabral radnv Jaroslaw Hupalo. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paistwo radni,
Panstwo Prezydenci, prosze o wniesienie do protokolu poprawki, majacej na celu
zaprotokotowanie, zgloszenie przez Pana C.Z. chqci zabrania glosu podczas sesji Rady
Miasta, zgodnie ze Statutem Rady Miasta, w tym protokole mimo pisemnego zgloszenia nie
zawarl Pan takiej informacji, dlatego prosimy o uzupetnienie tego protokolu i

przeglosowanie go we wtorek na sesji, zgodnie z tym, jakie mialo to zdarzenie miejsce. Pan

C.Z w imieniu Stowarzyszenia, w imieniu mieszkaic6w Wloclawka zgiosil siq z chqciq
zabrania glosu na Radzie Miasta, Pan nie dopuScif Pana C.Z mimo spefnienia przez niego
wymog6w formalnych inie znajduje siq ten zapis w protokole, dziqkujq". (wypowied2
doslowna).
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski poinformowal, 2e radni wraz z

zawiadomieniami o obradach sesji otrzymali porzEdek obrad. Wobec powy2szego
PrzewodniczEcy Rady Miasta zwr6cit siq z zapytaniem do radnych czy wnoszq uwagi, zmiany
lub inne propozycje do porzqdku obrad
Wobec braku zgloszeri zmian do porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal
Sobolewski poinformowal, 2e obrady XLI sesji Rady Miasta bqdq realizowane wedlug
przedlo2onego porzqdku obrad.

Ad.2
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia do zaciqgania zobowiqzari finansowych
zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqd ujqtych w wieloletniej prognozie finansowej na lata
2018-2028.



Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta, kt6ra
poinformowala, 2e w zwiqzku z podjqciem uchwaly o Wieloletniej Prognozie Finansowej w
kt6rej ujqty zostal wykaz przedsiqwziqi wieloletnich, zar6wno majqtkowych jak i bie2qcych,

tych realizowanych przy udziale 5rodk6w zewnQtrznych jak itych realizowanych ze 6rodk6w
wlasnych zostal wykreSlony punkt dotyczqcy upowa2nienia Prezydenta Miasta do
podpisywania um6w. Poniewai uchwala zobowiEzuje Pana Prezydenta do jej realizacji,
dlatego musi On podpisai umowy, rozpoczqi procedury przetargowe a tego nie mo2e

uczynii bez stosownego upowa2nienia. W zwiqzku z tym, aby wypelnii polecenie Rady

Miasta do realizacji tych przedsiqwziqd Prezydent wnosi o udzielenie odpowiednich
uoowainie6.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaiy w sprawie upowainienia do zaciqgania zobowiEzan
finansowych zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqi ujgtych w wieloletniej prognozie
finansowej na lata 2018-2028 rozpatrzyla oraz negatywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu,

Rozwoju i Promocji Miasta. Z powyiszq opiniq zapoznal Radq Miasta Przewodniczacy Komisji

radny Andrzej Patucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal,2e otwiera dyskusjq nad
ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski. .,Panie PrzewodniczQcy, Panie Prezydencie, Wysoka

Rado, na poprzedniej sesji Rady Miasta, Rada cofnqia upowainienia Prezydentowi, na co,

ma moiliwo6ci prawne ichciatbym rozwiai pewne watpliwosci, kt6re sq przekazywane przez

Organ Wykonawczy r6wnie2 ina Komisjach, ot6i Szanowni Pa6stwo, Rada Miasta dzisiaj
chce patrzqc w jaki spos6b sq wydatkowane Srodki, patrzAc na to, ie znajdujemy siq na
granicy dopuszczalnych kwestii zwiqzanych z przekroczeniem wskainik6w bo tak RIO iw
swojej opinii do budietu, ale r6wnie2 ina Kolegium na kt6rym przedstawiciele
poszczeg6lnych klub6w byli jeieli chodzi o kwestie uchwalania bud2etu i tego
rozstrzygniqcia, kt6re miato miejsce, wskazafa nam, ie sytuacja naszego miasta nie jest

dobra iwesota, dlatego patrzqc ibiorqc pod uwage te wskainiki ite problemy, kt6re mamy
to nie mamy.jako Rada innego wyj(cia jak podtrzymanie te.i decyzji, kt6rq podjqli6my na
poprzedniej sesji Rady Miasta, co nie stoi w o96le w sprzecznoSci w tym,2eby Prezydent
wykonywaf swo.je obowiqzki nalezycie, bo nic nie stoi na przeszkodzie, 2eby Prezydent do
ka2dej umowy uzyskiwal zgodq Rady Miasta Wloctawek, my przynajmniej jako Klub Prawa i

Sprawiedliwodci, ale mySlq, 2e wszyscy Paristwo radni jeste6cie do dyspozyc.ii Prezydenta czy

miasta - moie tak, raczej do dyspozycji miasta 2ebv takie uchwaty podejmowai. Moiemy
nawet kilka razy, jeieli zajdzie potrzeba w tygodniu spotykai siq, po to,2eby procedowai
poszczeg6lne umowy. Tak, ie Panie Prezydencie ja tylko zachecam do, ieby Pan Prezydent
zn6w nie poszedi w kierunku tego,2eby pokazai,2e Rada Panu nie pozwala na pewne
rzeczy, tylko, ieby Pan wziql to za dobrq monetq, rozpoczqi dziatania, kt6re bqda zmierzaly
do realizacji tego, do czego sie Pan zobowiqzat, a my ze swej strony.iako radni Rady Miasta
deklarujemy,2e w miarq jak bedq tylko potrzeby bqdziemy siq spotykai o r62nych porach
dnia a moie popoludniami, ieby nie zaburzai te2 kwestii zwiqzanych z naszE pracq

zawodowq, a wiqc jeste6my do dyspozycji w tej materir, nie ma mowy o tym, 2e



gdziekolwiek jaki6 termin zostanie zachwiany, ieby jakaS umowa nie zostala podpisana.
Proszq wziqi pod uwagq jednq kwestiq - w budiecie sA zapisywane duio wiqksze kwoty ni2

kwoty um6w, w umowie bqdzie musiala byi ta kwota stwierdzona, nie bqdzie tei takiej
samowolki dotyczqcej zawierania dodatkowych aneks6w, a potem my jako radni Rady

Miasta jestesmy tylko stawiani przed faktem dokonanym, w kt6rym Pan Prezydent albo
m6wi, bqdi nie m6wi na temat tego czy zostaty zawarte dodatkowe aneksy, dodatkowe
Srodki przeznaczone na ten cel, nie ma na to zgody. W zwiqzku z tym Klub radnych Prawa i

Sprawiedliwoici nie zagfosuje za upowa2nieniem Prezydenta do zaciEgania do zaciqgania
zobowiqzai finansowych zwiqzanych z realizacjq przedsigwziqi ujQtych w wieloletniej
prognozie finansowej na lata 2018-2028. Tak jak powiedziafem na ka2dq indywidualnq
bqdziemy jq rozpatrywai osobno i tutaj nie ma problemu, 2eby takE zgodq uzyskai,
dziqkujq". (wypowiedi dostowna).

Gios zabrat radnv Krzvsztof Kukucki.,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, chcialbym z tego
miejsca na samym poczqtku podziqkowai wiqkszo6ci, kt6ra dzisiaj jest zgromadzona w
Sejmie RP, ta wiqkszoSi wtadnie wydtuiyla nastqpnq kadencjq i kolejne do piqciu lat, co
oznacza, ie tego typu szopki bqdq siq odbywai rzadziej, a efektywno(t samorzEd6w bedzie
dlu2sza, bo kadencja bqdzie trwafa 5 lat, wiQc efektywnie samorzqdy bqdq pracowai cztery
lata, a tego typu zachowania, jakie dzisiaj sq, jakie byly na ostatniej sesji, jakie firmuje swoim
nazwiskiem obecny Przewodniczqcy Rady Miasta bqdq siq przez to odbywad rzadziej, dziqki
temu inasze miasto bqdzie mogto w przyszlo5ci skorzystai. Ale chcg dzisiaj zapytad, czy my
jako samorzqd miasta jesteimy gotowi na tego typu zagrywki wyborcze, na prowadzenie
tutaj na tej sali kampanii wyborczej. Czy Wloclawek jest zbyt silnym oSrodkiem, czy za malo
oberwali5my w wyniku transformacji ustro.jowej, za malo oberwali6my w wyniku zmiany
podzialu ad ministracyjnego kra.ju, naprawdq mo2emy sobie pozwolii na tego typu
dziecinadq. Panie radny, pwa Pan, jakq dziecinadq, ja chce Panu odpowiedziei,2e owszem
mo2emy m6wii tutaj,2e Rada bqdzie miala nie wiadomo, jakq kontrolq, ale prawda jest
taka,2e wszystkie inwestycje, kt6re sQ zaplanowane, decyzjq Rady Miasta zostaty przyjete w
budiecie, po prostu przeciEgnA siq w czasie, wydiuiy siq czas ich realizacji ijeZeli m6wimy,
ie zrobicie, czy czujemy to wszyscy, ie zrobicie na zloii zapleczu Prezydenta czy samemu
Prezydentowi, to nie, On sobie poradzi z tym, naprawdq. Przepraszam Panie Prezydencie,
Pan Prezydent poradzi sobie z tym, stracE na tym tylko i wylqcznie mieszka6cy Wloclawka,
kt6rzy czekajq na swoje inwestycje, kt6rzy czekajq na swoje drogi, na swoje chodniki itd., itd.
Nie wiem czy nas na to stai, to znaczy wiem,2e nas na to nie stai, dlatego ja apelujq do
Was, sluchajcie, przecie2 przez 3 lata w tej kadencji potrafili(cie w sprawach kluczowych
wyjSi poza swoje etykietki partyjne, wyj(i poza sw6j, taki prosty interes partyjny, umieliScie
to zrobii, czy naprawdq kampania wyborcza jest dla Was wainiejsza ni2 los mieszkaric6w
Wioctawka, ja nie chcq tutaj m6wi6 o zagroieniach, kt6re ptynq z utraty 6rodk6w z tego, 2e,

z tego, 2e tak naprawdq nasi przedsiqbiorcy w duiej czqSci korzystajq z tych Srodk6w nie
wiedza, co ich czeka, nie chcq o tym m6wii, bo chyba z tego sobie zdajecie sprawq, nie
trzeba o tym m6wii, ale, ale przeciei to nie jest w naszym interesie, bo wszyscy siq
podpisujemy w tym samorzEdzie pod tym czy jesteimy w opozycji, czy w koalicji, czy
wspieramy Prezydenta w taki czy inny spos6b, bo Go zawsze wspieramy. Poza tym nie
chciafbym, albo inaczej przestrzegam Was, przestrzegam Was przed kolejnq kompromitac.jq,
przestrzegam Was przed tym, ie Regionalna lzba Obrachunkowa pokaie Wam,2e po raz
kolejny jesteicie w bfqdzie, ie po raz kolejny nie potraficie dobrze analizowai prawa, nie



r6bcie tego, szkoda Was, jak p6iniej w oczy spojrzyjcie mieszkaicom Wloclawka, bgdziecie
opowiadali, ie no patrzcie, co za Prezydent tej kadencji nic nie zbudowal, nie zrobil tego,
tamtego, mieszkai nie zbudowal, no, co za Prezydent, a bqdziecie mieli odwagg spojrzei
tym mieszkaricom w oczv i powiedziei, ie to przez nas nie zbudowal Prezydent tego,
tamtego czy owego, wqtpiq. Chcq Wam powiedziei koleianki i koledzy, Drodzy Radni, 2e

mieszkaricy Wloclawka wybrali nas po to, iebysmy stanowili dru2ynq, po to iebysmy
stanowili wsparcie dla naszego miasta i nie waine, na jakiej pozycji gramy, czy gramy na
pozycji napastnika, czy stopera, gramy w tej samej dru2ynie, wiqc dzisiejsza sesja, kt6ra jest
pochodna zlej decyzji i byly Prezydent Wloclawka Andrzej Palucki doskonale wie, zdaje sobie
sprawe, ie to jest zla decyzja, bo sam przerabiai to na wlasnej sk6rze i pierwszq decyzjq,
ktdrq zrobil w kadencji, gdzie mial wigkszodi w Radzie Miasta, to bylo cofniqcie tej decyzji i

dokladnie dzisiejszy radny Szef Komisji Bud2etu, dokladnie zdaje sobie sprawq z tego, 2e ten
zapis, za kt6rym sam glosowat na ostatniej sesji, tylko w czasie wydtu2y realizacje inwestycji i

czemu to ma stuiyi. Szanowni Paistwo, Sojusz Lewicy Demokratycznej , czy byl w opozycji
czy w koalicji, to zawsze kierowal sie interesem mieszkaric6w Wloclawka. My bgdqc w
opozycji ani razu nie zablokowaliSmy propozycji zgloszonej przez Prezydenta, bo Prezydenta
wybrali mieszka6cy w wyborach bezpo6rednich, to Oni w ostatnich wyborach
samorzqdowych, powiedzieli tak ten facet powinien byi Kierownikiem tego Miasta i iaden z

nas, 2aden radny nie ma, nie ma podstaw do tego, 2eby ten wyb6r mieszkaric6w Wtoclawka
kwestionowai, czy mieszkaricy Wloclawka sq zadowoleni z Marka Wojtkowskiego, jako

Prezydenta, odpowiedzq przy najbliiszych wyborach, ale nie my, my nie jesteSmy od tego.
Apelujq jeszcze raz, koleianki i koledzy, Drodzy Radni wybraricy mieszkaric6w Wlocfawka,
2ebyicie siq kierowali dobrem Naszego Miasta, a nie dobrem wlasnych partii politycznych,
dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Damian Chelminia k."Sza nowny Panie Prezydencie, Szanowni Radni, ja
chcialem siq odnieid do sf6w Przewod niczEcego Jaroslawa Chmielewskiego, kt6ry podkre5la,
jak wa2na jest Rada Miasta, ie to Rada Miasta, tak naprawdq decyduje w imieniu
Prezydenta i Prezydent jest uzale2niony, tylko ten caly balagan, to wla6nie obecny
Przewodniczqcy Rady Miasta powoduje, chocia2 ja osobiicie nie mam pretensji do Pana
Przewod n iczEcego, bo radni PiSu, radni Niezaleini, to oni Pana wybrali, oni doskonali
wiedzieli, 2e bqdzie taka szopka, taki cyrk, kt6ry nam teraz Pan funduje, zwolujqc chociaiby
dzisiejszq sesje, na kt6rq siq te2 dzisiaj Pan sp6inia, bo to oczywiScie byl tei argument, 2e w
koicu nikt siq nie sp6ini na tQ sesje, wiqc, ja nie przeszkadzalem, wiqc r6wnie2 tak, jak
kolega Krzysztof powiedziat, nie chcialbym iebyimy ubierali siq w etykietki partyjne, bo
wczoraj nam to mieszkafcy wypomnieli, nam radnym, kt6rzy, wedtug nich nic nie robiq,
przez takie wiainie zachowanie, jak dzisiaj Pan nam serwuje tutaj na sesji Rady Miasta, czyli
zwolywanie tej sesji w do6i niepowa2nej godzinie i mam nadziejq, 2e jednak radni Prawa i

Sprawiedliwo5ci iradni Niezaleini r6wniei poprq dzisiejszy wniosek i udzielq pozwolenia
Prezydentowi, dziqkujq".(wypowiedi doslowna).
Glos zabrala radna Katarzvna Zarebska. " Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie,
Szanowne Panie Prezydent, Szanowni Radni, Szanowni Goicie, Drodzy Paristwo, radni z

Klubu Prawa iSprawiedliwoici iz Klubu Niezaleinych zabrali narzqdzie pracy Prezydentowi i

.lego podleglym sfu2bom, doprowadzilo to do sytuacji, w kt6rej zarzqdzanie miastem jest
praktycznie niemo2liwe. Doskonale Pafstwo radni wiedzq, jakie to powoduje konsekwencje,
bo praktycznie na ka2dym kroku slu2by podlegte Prezydentowi majq problem zwiqzany z

wykonywaniem zadari, do kt6rych zostali powolani. Szanowni parlstwo to jest ewidentne



dzialanie na szkodq naszego miasta ijego mieszkaric6w. Proszq radnych Klubu Prawa i

Sprawiedliwo(ci iz klubu radnych Niezaleinych o opamiqtanie siq, a takie o przywr6cenie
upowa2nie6 dla Pana Prezydenta. Pozw6lmy, ieby nasze miasto siq rozwijalo, my6lq, ze
ka2demu z nas, ka2demu radnemu zale2y na tym, ieby nasze miasto siq rozwijalo. Pozw6lmy
Prezydentowi realizowad inwestycje, a p6iniej rozliczmy Pana Prezydenta z wykonanej
pracy, dziqkujq". (wypowiedl doslowna).
Glos zabral Jaroslaw Hupafo." Panie Przewodniczqcy, Paistwo Prezydenci, Panie Rafale
Sobolewski Przewodniczqcy Rady Miasta, mialem nadziejq, 2e nadzwyczajno5i tej Rady z

powoduje, 2e zachowa Pan pewne standardy zachowania, ja przypomnq wszystkim i

publicznie to powiem, Pan nazwal mnie na ostatniej sesji osobq n iepelnosprawnq, co jest
skandalem i chciafbym, 2eby Pan moie mial taki dorobek, jak ja zawodowy, jako osoba
n iepelnosprawna, szczycQ siQ tym, 2e pracowaiem z osobami o specjalnych potrzebach
edukacyjnych, ale mam wszystkie zaSwiadczenia i mieszkaricy mnie wybrali do tej Rady

Miasta, jako osobQ, kt6ra ma pelnie wladz. Teraz wr6cq do tego, co m6wilem, Pana

zachowanie jest skandaliczne, ale Pan Jaroslaw Chmielewski, chylq czota przed calym
Klubem i Padstwem, m6wicie, 2e my, jako Rada bqdziemy trzymali ten kaganiec. My
przeciwko temu kagaricowi jeste6my, ale tei powiem, dlaczego, poniewa2 powierzyliSmy
Radq Miasta ijej zarzqdzanie w rqce osoby n ieod powiedzialn ej inie mamy gwaranc.ji, ie
bqdziemy sie spotykali wtedy, kiedy bedzie potrzeba podejmowai te uchwaly. Mamy
przyklad tego w ostatnim czasie, zwolywane te Rady sq, albo puszczane wczeiniej sq

informacje,2e na przyklad te Rady majq byi z dnia na dzieri, nie wyobra2am sobie,2eby
mo2na bylo tak organizacyjnie funkcjonowai. Panie Przewodniczqcy nie funkcjonuje
Konwent, tyle Pan m6wil o Komisji Gl6wnej, przeciei ja i moi siedzqcy po prawej stroni
radni, stanowimy znaczQcq wiqkszosi w tej Radzie, Pan nas nie informuje o strategii, Pan siQ

umawia, tak jak dzisiaj 10 minut przed sesjq, gdzie Pan siq sp6inil na niq, z pozostalymi
radnymi na pewne deale, ja siq temu stanowczo sprzeciwiam. My jesteimy opozycjq, ale
mamy prawo do wiedzy, jak Pan zarzqdza, jak Pan kieruje Radq, ono oczywiScie, Pana

zarzqdzanie nam siq nie podoba, zreszta nie podoba nam siq wiele rzeczy w Pana
zachowaniu, ja w swoim zachowaniu akurat jako osoba niepelnosprawna, zawsze m6wiq
dziei dobry i podajq rqkq oponentom. Pan dzisiaj mnie zignorowal w Eiurze Rady, jako
przedstawiciela znacznej grupy mieszkaric6w, kt6rzy mnie wybrali, ja wiem, 2e Pan mnie nie
lubi, ale tu w polityce nie ma miejsca na lubienie, lub nielubienie, jest, jest kwestia ciqikiej
pracy, a z tego Pan nie stynie. My, jako Klub radnych SLD bqdziemy glosowali za daniem
pelnych upowainied ekonomiczno-fina nsowych Panu Prezydentowi, bo przypominam,2e
Pan Marek Wojtkowski Miasta Wloclawka bqdzie odpowiadal po zakoriczonej kadencji za to,
w jaki spos6b kierowal miastem i wszelkiego rodzaju ograniczenia utrudniajq prawidlowe
realizowanie dla mieszkaric6w tej strategii, kt6rq dostal z mandatu mieszkaic6w Wloclawka.
Chyba wszyscy Pafstwo wiecie, 2e w Radzie Miasta dzieje siq ile inie musialem na to
wskazywai". (wypowiedi doslowna).
Glos zabrai Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvhski. ,,Panie
Przewodniczqcy, Paristwo Prezydenci, Wysoka Rado, miafem nie zabierai gfosu, ale tutaj
wystapienie koleg6w z SLD sprowokowalo mnie do tego, ieby kilka si6w refleksji przekazac.
Prosze Pafistwa, myllq, 2e ka2dy z nas jest odpowiedzialnym dorostym czlowiekiem i wie jak
postepuje i myilq, 2e wszystkich nas bqdq rozliczat. nie tylko Pana Prezydenta. Wy za

wszelkq cenq chcecie zadbai o to, ieby Prezydent mial komfort pracy, robienia albo nrc
nierobienia. My chcemy, 2eby Prezydent pracowal i tak jak powiedzial radny Jaroslaw



Chmielewski mo2e przygotowywai konkretne uchwaty my je bqdziemy glosowai, mo2e
przygotowai kilka uchwal zwiqzanych np. z projektami miqkkimi czy z dofinansowaniem
projekt6w unijnych i te2 to przegtosujemy, bo nie zdarzylo siQ w tej Radzie ani tez w
poprzednich kadencjach, 2eby radni nie przegfosowali projekt6w, gdzie sq zapewniane
Srodki zewnqtrzne. Natomiast takie wycieczki osobiste Panie Jaroslawie sE nie na miejscu.
Przewodn iczqcego wybrala wiqkszo6i Rady, jeieli Paistwu siq PrzewodniczEcy Rady nie
podoba, to mo2ecie zlo2yi wniosek o jego odwolanie iten wniosek bqdzie rozpatrzony, z

jakim skutkiem, to teraz nie bqdq przesqdzal. Natomiast sami wprowadzacie balagan,
przychodzicie na sesjq bqdqc do6wiadczonymi radnymi, kt6ra nigdy nie byla zwolana, bo
przeciei ustawa o samorzqdzie istatut miasta m6wi wyrainie,2e zawiadomienie iprzyjScie
na sesjg jest wtedy, kiedy mamy to zawiadomienie dostarczone na piimie, wtedy
przychodzimy na sesjq. Natomiast sami, co chwila pr6bujecie wywolywai ferment w Radzie

tak jak opozycja robi to w Sejmie i chcecie zwolywai kolejne sesje, bo raz wam sie nie udafo,

drugi raz siq wam nie udalo to mo2e za trzecim razem siq uda. Jak siq nie ma wiqkszoSci, to
trzeba siq pochylii, uderzyi we wtasne piersi i przyjEe to do wiadomodci, ie jak nie moge
swoich pomysl6w przeforsowai to przynajmniej spr6bujmy dzialai tak,2eby to miasto siq

rozwijalo. M6wicie z troskq o tym, 2e Prezydent musi mrei mo2liwolci itd. Prezydentowi nikt
tych mo2liwo(ci nie blokuje, natomiast my pochylamy siq z troskq i patrzymy nie na czubek
wlasnego nosa i na to co sie stanie dzisiaj ijakie bqdziemy miet notowania, lecz patrzymy z

troskq o przyszlo6i i stan finans6w naszego miasta, bo miasto jest powainie zadlu20ne i

dawanie lekkq rqkq i szastanie pieniqdzmi spowoduje to, 2e w przyszlo6ci nastqpne
pokolenia bgdq miaty olbrzymi problem z tym, 2eby to miasto funkcjonowalo i siq rozwijalo,
d ziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Stanislaw Wawrzonkoski. " Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado

wystqpujQc na sesji 12 marca zwracalem siq do Wysokiej Rady, by6my szanowali sw6j czas,

ale to czas przeznaczony na procedowanie, uchwalenie bud2etu, ale przede wszystkim na
jego, na jego realizacjq i niestety w swo.jej naiwnoSci sqdzitem, 2e ta nadzwyczajna sesja, na

kt6rej po wprowadzeniu poprawek przez koalicje PiS plus, 2e skoriczyliSmy z decyzjami
dotyczqcymi budietu i bqdziemy pilnie Sledzii, jak Prezydent organ wykonawczy go

realizuje. Niestety, to, co sie stalo na tej sesji ostatniej, kiedy przy uchwalaniu Wieloletniej
Prognozy Finansowej zakwestionowalidcie zapisy dotyczqce upowa2nienia Prezydenta do
pewnych zobowiqzai finansowych na rzecz zada6, przede wszystkim kontynuowanych
rozpoczqtych przed tym rokiem budietowym, dotyczqcych tego roku budietowego i

przechodzqcych na lata nastQpne bqdi rozpoczynanych w tym roku, a przechodzqcych na

lata nastqpne. Wydaje siq Wam, 2e to moze nowatorski spos6b, ieby Prezydentowi
powiedziei, co ma robii, wyznaczyi zadania, ale nie dai mu instrument6w do realizacji tych
zada6. No, bo, jak to jest moiliwe, jak moina, powiedziatbym zrealizowai, kiedy w ten
spos6b siq Prezydenta ijego ekipe u bezwfasnowoln ia, przeciei proszq Paistwa w bud2ecie
w sumie zapisanych jest ok. 80 r62nych zadai inwestycyjnych, majqtkowych. Z tego, w tym
11 doto2yli5cie na tej sesji nadzwyczajnej 12 marca. Dzisiaj Prezydent prosi, by przynajmniej

dai upowa2nienie dla 55 zadan, 40 tych bie2Acych i 16 zadari kontynuowanych. Zadnej
kadencji,2adna ekipa wykonawcza, takich mo2liwo6ci realizacyjnych nie byta pozbawiona,
niezale2nie od tego, co ikto na ten temat chce powiedziei. Nie danie takich uprawnier'r to
tak, pozwole sobie na taki, powiedzialbym, przyklad 5mieszny, jakby 2onq czy mq2a wysiac z

uzgodnionq listq zakup6w do marketu i nie dai mu pieniqdzy albo karty kredytowej. Kolego
zachowaj swoje wiadomosci dla siebie, my m6wimy o tym roku, a nie o zeszlym roku. My



mamy na wszystko czas,2esmy zaczQli oczywi(cie z op6lnieniem, bo tak, jak w innych
samorzqdach, m6wilem o tym, budiet trafif do Wysokie.i Rady 15 listopada, a po raz
pierwszy 2e5my siq spotkali pod koniec, czy w trzeciej dekadzie grudnia, ja ju2 nie m6wiq o

kolejnych sesjach, kt6re w zasadzie byly dzialaniem na zwlokq iz takE n iefrasobliwosciE
pozbawiliimy siq takiego rzetelnego, praktycznego wykonawstwa, co najmniei w iloici
jednego kwartalu. Tak czqsto dajecie przyklady o6ciennych samorzqd6w, ale te przyklady

dajecie wtedy, gdy pasuje to do Waszych teorii, to ja Wam przypomnQ, ie Toruri ma tych
zadah niecale 40 i bud2et sw6j przyjql 14 grudnia ubieglego roku. Ju2, po raz pierwszy do
pierwszego czytania przystqpil 13 listopada, jui od polowy grudnia ubieglego roku, wszystkie
siuiby, instytucje mogq, powiedzialbym, mogly siq przygotowywai do realizacji tych zada6.
Bydgoszcz za pierwszym podejiciem 28 grudnia, za pierwszym ijedynym podejiciem budiet
przyjqfa i od pierwszych dni stycznia budiet realizuje. Nie wiem, jak to jest mo2liwe, 2eby
powiedziei, 2e ma Pan zrobii to, to, to i plus to, co wy6cie zaproponowali kolejnych 10

zada6, ale m6wiqc o Srodki, to bqdziecie pfai nas. Jak sobie wyobra2acie 70 parg zadari
pytaa, przecie2 to siq na bie2qco dziala, to sq terminy r62ne i z kaidym wykonawcq w innym
terminie. Czy dzisiaj Prezydent mial przygotowai projekt6w uchwal na poszczeg6lne

zadania, ieby dostai zgodq. Przede mnq zabierajqcy glos Pan Przewodniczqcy Klubu PiS, Pan

Jaroslaw Chmielewski m6wil, o, ie Rada ma prawo, no Rada ma prawo oczywi6cie, tak, jak
siq oSmieszala, tak mo2e siq oSmieszai dalej, je(li z tego prawa chce korzystai, m6wifo o
zadlu2eniu, my6my nie przekroczyli iadnego zagro2onego wskainika deficytu
zadluieniowego, on wynosi 8,32, a my mamy 7,67. Skoro taki .jest dopuszczalny 8,32 to
jesteimy, powiedziatbym, w ukladzie prawidlowym, a poza tym ja na przykladzie Torunia i

Eydgoszczy, bym Wam pokazal, jakie tam sq zadlu2enia, ale skoro m6wicie, ie to zadlu2enie,
jest strasznie niedobre, to, jakie ono bylo w roku 2014, wiqksze bylo o blisko 40 czy 50 mln,
bo za 3 lata, tutaj mogQ przyznai racjq Prezydentowi, ie On we wszystkich tych 3 latach ma
nadwy2kq ok. 50 mln. zl., a wiqc nie zadluiyl miasta. Poza ty zacznijmy m6wii o tym miedcie
dobrze, dlaczego m6wicie, ie jest zadiuione, skoro nie jest. Ja mogq tutaj mnoiyi wskafniki
na tle innych miast typu prezydenckich. Nie jest, nie jest to biedne miasto, bo wcale ma na
jednego mieszka6ca nie najni2sze dochody, tylko dochody do6i wysokie. Oczywi(cie
pragnieniem naszym jest i to jest kwestia wa2na, 2eby, jak najwiqcej robii w sensie
rozwojowym, korzystajqc z zewnqtrznych 5rodk6w unijnych, ale aczkolwiek ten bud2et
tegoroczny jest pod tym wzglqdem prawidlowy, bo udziat Srodk6w zewnetrznych wynosi
ponad 30 czy ok. 34, a poza tym chcialbym jeszcze jednq rzecz powiedziei do Pana

Jarostawa Chmielewskiego, przeczytatem, ie otrzymal Pan awans, szczerze Panu gratulujq,
tylko bycie w Zarzqdzie takiej sp6lki, wchodzqcej w sktad korporacji, to troche trzeba siq

teraz inaczej Panie radny zachowywai, bo naczelnq zasada, potrzebq jest prawidiowa
wsp6lpraca korporacji z wtadzami Miasta i jego, powiedzialbym, organami w celu, jak

najlepszej dzialalnogci ijak najlepszych wsp6lnych poiytk6w. Wydaje siQ,2e tu Pan ograniczy
swoje, swoje krytyczne wypowiedzi. Je2eli nawet chce Pan je, to niech to robi, kto inny, a nie
Pan. M6wilem, ie zadlu2enie mamy w normie, m6glbym m6wii o wielu, wielu innych
rzeczach, ale szanujqc czas zwracam sie do Wysokiej Rady nie bqdimy odkrywcami Ameryki
wprowadzajqc co3, co w samorzqdach jest nieznane, przynajmniej w naszym od 20 lat, jak ja
znam, czego6 takiego nie bylo, przecie2 po to mamy Komisje Budietu w silnym skladzie,
Komisje Rewizyjnq w silnym sktadzie, ieby na bie2qco pilnowai realizacji nie tylko termin6w
wykonawczych, ale tak2e realizacji zada6 finansowych przy okazli tych wydatk6w
majqtkowych. Nie uwa2ajmy, 2e wedlug tej, takiej niedobrej zasady, im gorzej tym lepie.1, bo



dla kogo lepiej dla miasta, nie, dla miasta to gorzej, jeszcze raz gorzej. Wydaje mi siq, 2e

powinna nastEpi6 refleksja, a skoro nie nastapi, to z czystym sumieniem moge powiedziei,
2e zawiqzala siq w naszym mie5cie iw skladzie Rady koalicja antyrozwojowa pod nazwa PiS

plus". (wypowiedi dosfowna).
Glos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski. ,,Ja tylko gwoli wyjainienia
chcq tylko powiedzied, 2e bardzo krytycznq sytuacjq, je2eli chodzi o nasze finanse zaznaczyla
Regionalna lzba Obrachunkowa w opinii dotyczqcej budietu miasta Wloctawek na ten rok,
jak r6wnie2 w opinii dotyczqcej Wieloletniej Prognozy Finansowej. Regionalna lzba
Obrachunkowa potwierdzifa tq negatywnA opiniq, je2eli chodzi o poziomy bezpieczeistwa w
naszym bud2ecie takie podczas posiedzenia dotyczqcego budtetu miasta Wioclawek
R6wniei Pani Skarbnik zwracala na poprzedniej sesji uwagq na to, w jakiej sytuacji znajdujq
siq nasze finanse. Nie m6wiq, 2e przekroczyliSmy, Pani powiedziala, 2e jesteimy krok nad
przepadciq imusimy bardzo uwa2ai. W zwiqzku z czym, my uwaiamy ito chcemy zmienii,
bo, nie jest tak, ie jest 1le, jest bardzo ile, je2eli chodzi o finanse". (wypowiedi dostowna).
Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak.,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo, nie
wiem czy dzisiaj byl ijest czas na u2alanie siq kto kogo urazil, bo mogfabym tutaj haniebne
przyklady, je2eli chodzi o mojq osobq wymienii, nie widziatam wtedy reakcji Pana radnego,
kt6ry tak ubolewa dzisiaj, ie ktoS daf mu prztyczka nawet nie w nos to jest tak a' propos.

Pani Skarbnik ja mogq do pewnego, ale bardzo malego stopnia zrozumiei Pani

zdenerwowanie, ale to jest co6 takiego freudowskiego jak Pani powiedziala, ulo2yla Pani tq
drabinq, kt6ra powinna byi ulatwiona przez Radq Miasta, jeieli chodzi o caiy proces

inwestycyjny. Ot6i wymienila Pani na pierwszym miejscu realizacjq, nastqpnie zawarcie

stosownvch um6w, a na koricu ogioszenie przetarg6w. Ta drabina z trzech punkt6w ju2

m6wi nam pewnego rodzaju drogq i5cie2kq, kt6ra nas wla6nie doprowadzila do tego, ze

dokonali6my ograniczenia Prezydenta w wydatkowaniu irodk6w, ale nie co do ich sumy

tylko do sprawdzenia czy rzeczywi6cie 10 mln. zl. na co5, to rzeczywiicie 10 mln., czy 8 mln. z

chwilq, kiedy bqdziemy mieli w pro.iektach uchwal zalo2enia icafA tzw. jest to nadu2ywane

slowo, ale niech bqdzie, in2ynierie finansowq. Ot62 jeste6my znakomicie pozbawieni w
caloici, bo znamy tylko, jeieli chodzi o inwestycje jednq cyfrq, wnioskowanie Prezydenta i to
w budiecie, lqcznie z zapisem w WPF. Natomiast to, co p6iniej siq rozgrywa na etapie, a2 do

realizacji i wynikiem tego sa realizacje, staly siq podstawq, 2e Rada i okre6lona grupa

radnych, wziqla na siebie obowiqzek przed mieszkaficami, bo sadzq, 2e padajqce tutaj
zdania, 2e mieszka6cy wiedzieli, co wybierali - cytuje, to ja nie ukrywalam od poczqtku, 2e

mieszkaricy wiedzieli, ale uwierzyli w to, co nie jest prawdq. I teraz na p6l roku przed

wyborami, to nie jest tak, 2e cokolwiek siq teraz zawali, to siq waliju2 przez 3,5 roku, a 2eby

Pan zdobyl i na dzisiaj powinien Pan przynajmniej sobie przygotowai jakie6 3, 4 przykladV

jak to od poczqtku gospodarsko, oszczqdnie, jakoSciowo dobrze, realizacy.inie odebrane
jakie6 inwestycje. A ja Panu powiem sztandarowa, kt6ra mnie spotyka negatywnie, dlatego,

2e przejid nie mogq kolo tej ulicy, fragment ul. Brzezinowej, z tym patykiem i z tym znakiem

26ttym - uwaga poprzeczne spqkniqcia, co6, co zdarzylo siq nie po raz pierwszy, je2eli chodzi

o inwestycje, kt6re Pan prowadzi. Ina dzieri dzisiejszy nie otrzymalam 2adne.j Pana

publiczne.j wypowiedzi opr6cz tego, ie firma bgdzie zdzierala teraz warstwq 6cieralna,

wiosnq. Ju2 mamy za 2 tygodnie maj, natomiast ekipy budowlane tylko iwylacznie zajmujQ

sig poprawkq krawq2nika, kostkq uloionq na icieice rowerowej tzw. pozoracja walki.

Wczoraj zobaczytam isiq ztoiliwie zaczqtam lmiai, bo zobaczylam walec, itak wszyscy

m6wiq - przyjdzie walec i wyr6wna. Natomiast kierowcy m6wiq, ie jadq jak na tarce, no



wiec wczoraj zobaczylam walec. lwszystkich co mnie tak zaczepiajE, bo widzi Pan, Pan nie
czuje i nigdy Pan nie przyjql, ie jest Pan, tutaj wzywanie do jakiej( dru2yny itd., 2e Pan jest
zespolem, radni i Pan. Niestety i to wla6nie jest najlepszym przyktadem ta dzisiejsza nasza

sesja i poprzednia. To wla5nie jest wyraz w stosunku do Pana tej negatywnej naszej opinii, ie
nie ma i nie byto zespotu. A w zwiqzku z tym biorEc takie inwestycje i przedsiqwziQcia nie za

5 zlotych, jak budowanie o5rodka dla dzieci na Jasnej, gdzie nagle ktoS dochodzi do wniosku
jak woda wyplynq'la, ie trzeba budowai na palach, iznowu aneks. Przeciei takich rzeczy my
mo2emy znaleii cafq rolkg, nie powiem, 2e papieru toaletowego, wypisai, jak sq

prowadzone inwestycje. Nasza postawa i nasze decyzje wynikajq tylko z jednego - ratowac,
co jeszcze siq da. A okres przedwyborczy ma r62ne mo2liwo5ci do tzw. uiywania pieniqdzy
publicznych. Jeszcze jedno chcialabym powiedziei do wszystkich, kt6rzy nasze mate miasto
por6wnujq jui wprost do duiych o6rodk6w, n iepor6wnywa Inych pod ka2dym wzglqdem w
zakresie rozwoju a nawet jeieli jest por6wnanie do ich dlug6w, to one majE inny obraz,
gdybydmy zaczqli rozpatrywai szczeg6lowo te bud2ety. Czekam, kiedy Toruri zbankrutuje,
bo wybudowali most. Panie radny jest Pan do5wiadczonym radnym i powinien Pan wiedziec
jak i skqd te 6rodki siq bilansujq, a to, 2e na kartce sq wpisywane nie ma to znaczenia, jest to
wt6rne znaczenie, wt6rnie kompletnie. lchcialabym,2eby(my siq nie por6wnywali, ale
m6wili o dobrej robocie w naszym mie5cie a nie o wydawaniu pienigdzy, dziqkujq".
(wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Andrzei Patucki.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, emocje niekt6rych
siqgajq zenitu i przewainie ci kt6rzy twierdzq, 2e druga strona zachowuje siq jak w amoku
przedwyborczym sami to czyniq. Proponujq, aby6my odstqpili od retoryki politycznej i

wyborczej a zajqli siq pewnymi faktami zwiqzanymi z gospodarkq miejskq. Temat6w
nagromadziio siq sporo, ale chciaibym podjqi polemikq z jednq kwestiq na samym poczqtku,
kwestiq zadlu2enia miasta. Ot62 jest to przez lata gloszona teza nieprawdziwa, jest to przez

lata gloszona teza, kt6ra nie ma bezpo(redniego wplywu na ksztaltowanie siq gospodarki
miejskiej. Wa2niejsze sq inne wskainiki i przywolywany tu przez niekt6rych Paristwa radnych
Toru6, kt6ry jest kilkakrotnie wy2ej zadlu2ony nii Wtoctawek i rozwija siQ tei kilkakrotnie
szybciej ni2 Wioclawek. Natomiast istotnym elementem w tym, jest zachowanie pewnych
parametr6w, wysokoSci nadwy2ki bud2etowej, stosunku wydatk6w bieiqcych do wydatk6w
bieiqcych, kt6re w tej chwili siQ sypiE i byfbym absolutnie ostatniA osoba, kt6ra by
powiedziala, ie Pan Prezvdent Wojtkowski ile realizuje spfatq rat zaciqgniqtych zobowiqzari,
ale bqdq pierwszq osobq, kt6ra bqdzie podkre(lala, 2e fatalnie realizuje zachowanie
wskainik6w dochod6w iwydatk6w bieiqcych. Jak byli6my na posiedzeniu Regionalnej lzby
Obrachunkowe.j, to jednym z pierwszych element6w, kt6re podkre6lano, to,2e Wloclawex,
nie uiyto takiego sformulowania jakiego ja uiyje, jest bombq z op6inionym zaplonem, jeieli
chodzi o ten parametr. Inad tym parametrem nikt siq specjalnie nie zastanawia i nie
za.imuje. Opowiadamy r6ine kwestie jak nie wiemy o czym m6wimy, ie.iesteimy zadluzeni
bqdi jestesmy biednym miastem. Nie jeste6my biednym miastem, nie jeste(my nadmiernie
zadtuieni, tylko nie zawsze to co mamy potrafimy wla6ciwie wykorzystywai idbai o
wskainiki, kt6re sq decydujqce o plynnoSci tego bud2etu i to jest nasz zasadniczy problem.
Natomiast kwestia nastqpna nim przejdq do pewnych szczeg6l6w jest taka, 2e Pana
Prezydenta rozliczymy, po zakoiczeniu kadencji, ja pozostawie to bez komentarza, bo jaki to
bqdzie miato wplyw na to, co sie ju2 zdarzylo, a wr6cq do tego, co siq zdarzyfo. Dwa, 2e

Komisja Budietu mo2e pilnowai, Komisja Bud2etu dostaje pewne materialy jui post factum,
sprawozdanie o rzeczach, kt6re ju2 siq zdarzyty. Jak byliSmy na posiedzeniu Kolegium



Regionalnej lzby Obrachunkowej, to wlaSnie na tym posiedzeniu Kolegium zwr6cono uwagq,
2e upowainienie Prezydenta do przekraczania pewnych wydatk6w nie musi byi a priori, z

96ry nadane, to stamtad wyplynql taki sygnal, bo to, co w tej chwili siq dzieje powoduje, ze
niedlugo zr6wnajq siq nam wydatki bie2qce z dochodami bie2qcymi iwtedy ciekaw bqdq kto
bqdzie krzyczal,2e blokujemy miasto, nie chciafbym takiego momentu doczekai,2e bqdzie
taka potrzeba, ale w6wczas pewnie role by siq odwr6cily o 180 stopni. Wolaibym, ieby
takiej potrzeby nie byto. Stqd apel, ieby nie dopujcid do takie.j mo2liwoici. Dzisial'wiele os6b
krzyczy, a m.in. padlo takie sformufowanie, 2e zabraliimy Prezydentowi narzqdzie do pracy.
Ale przez 3,5 roku Pan Prezydent mial te narzqdzia ico z uiytkowania tych narzgdzi
wyniknqlo. Zagroienie ptynno6ci miasta w postaci zr6wnywania sie wydatkdw i dochod6w
bieiqcych. Jak poczytamy w WPF, to proszq zwr6cii uwagq jakie tam mamy wskainiki. O

0,9% wzrosnq przychody bie2qce w tym roku, a w przyszlym, jest to ju2 poza kadencjq o ok.
4,7%. Na jakich przestankach, 2e podniesiemy oplaty za oddane obiekty sportowe, 2e

podniesiemy oplaty za inkubator, za wynajem r62nych element6w gospodarczych miasta.
Czy to bgdq dzialania stymulujEce rozw6j przedsiqbiorczoici i gospodarki w mie3cie? Mam
duie wEtpliwosci, ale uzyskamy o prawie 62% zwiqkszone dochody majEtkowe ze sprzedazy
majatku w stosunku do roku 2017. Skqd taki bum, co mamy tak gwaltownie do zbycia, co siq

nie udalo w tamtym roku. Padfo tu,2e miasto nie bqdzie siq rozwijalo, 2e nie bgdzie
mieszka6, miato ich byi 400, do dzii nie ma 2adnego, a wszystkie instrumenty Pan Prezydent
miat i nikt ich nie blokowaf jak to dzi6 siq okre6la, a wr6cq do tego blokowania. Mialo
powstaa 1200 mie.jsc pracy i powstaly, ale dla znajomych kr6lika. Ja Pana Prezydenta bardzo
zachqcam, aby dokonal audytu, ale prawdziwego audytu z podmiotem zewnQtrznym
zatrudnienia w sp6lkach miejskich. Ja tylko zadalem pytanie w jednej sp6lce o zatrudnienie
w ciqgu p6lrocza i bez zwiqkszenia zadai przybylo 10 stanowisk i Panie Prezydencie w ka2dej

sp6lce pojawiiy siq stanowiska, kt6re nie majq uzasadnienia w rozwoju zakresu dziatalno(ci
sp6lki. Panie Prezydencie, warto zaplacii za audyt zewnetrzny, ieby zrobiono to, co siq

okre5la w procesie zarzqdzania fotografiq dnia roboczego poszczeg6lnych pracownik6w i

zobaczy Pan jakie sq przerosty, a dzi6 tj. w tym roku doplacimy 3 mln. zl. do gospodarki

odpadami. MPEC wybudowal cieplociqg za 18 mln. zl., podczas gdy w poprzedniej kadencji
byfy robione symulacje iten problem dostarczenia ciepla mo2na bylo rozwiqzai w granicach

3 mln, zt. Ale to jeszcze jest nic, bo jak siq ktos uparl, bogatemu wszystko wolno, ale to
rzutuje na obciq2enie mieszkaric6w nadmiernymi kosztami. Ot6i tak siq sklada, ie ju2 druga
edycja przydziaiu 6rodk6w z Narodowego Funduszu odbyla siq 9 marca, przydzielono 240

mln. zl., w tym najwiqkszym w naszym regionie beneficjentem jest Grudziqdz, kt6ry dostat
pieniqdze na budowg 17 km. cieptociagu, w maju bqdzie trzecia edycja, ubiega sie 21
podmiot6w, na tej li6cie nie ma Wloclawka jak podmiotu ubiegajqcego siQ, ale nikt sie nie
zastanawia, 2e mieszkaricy bqdq musieli ponosii koszty w opfacie za energiq cieplnq,
dlatego, ie nikomu siq nie chcialo palcem kiwnqi iwystqpii o 6rodki zewngtrzne. Ja jui takie
pytanie zadatem to dowiedziatem siq - a bo rzqdzi w kraju inna opcja i nas blokuje, bo ja
jestem z PO a tam jest PlS. Ale w Grudziqdzu od lat rzadzi Platforma Obvwatelska ijakos to
nie przeszkodzifo, 2eby Pan Prezydent Malinowski dostal pieniqdze na !7 kilometr6w
cieplociqgu. Ja podatem tylko dwa przyklady podmiot6w gospodarczych, kt6re zaleiq od
Pana Prezydenta i to sa gubione pieniadze. Proszq por6wnai w jak du2ym tempie rosnE

koszty przewozu mieszkafic6w Wloclawka iczy one sE zawsze uzasadnione czynnikami
zewnQtrznymi, czynnikami obiektywnymi. Stqd te, Panie Prezydencie proszq przyjqi to jako

wniosek formalny,2e nale2y sie przyjrzei gospodarce, kt6ra odbywa siq w podmiotach pt.
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sp6fki prawa handlowego, a kt6re rzutuja w efekcie na koszty utrzymania mieszkaric6w
Wloclawka. Wracajqc do zabranych, ale ja uwaiam, ie nie danych, bo nie byto uchwaly o

zabraniu tylko w kolejnej uchwale nie podjqto tego wEtku, a wiqc trzymajmy sig szczeg6l6w.
Panie Prezydencie odbyli5my rozmowQ, uwa2am,2e bardzo dobrq rozmowq przed tq sesjq,
ja byi moie niezbyt intensywnie, ale sugerowalem, 2eby te tematy kt6re dzisiaj omawiamy,
mamy uchwalai przetoZyi na sesjQ, kt6ra byla zapowiedziana na 17 kwietnia tj. za kilka dni
po to, 2eby na roboczo podyskutowai. Jakie sq przeslanki przynajmniej w moim odczuciu nie
dat z gory Panu tych prerogatyw, kt6re mial Pan do tej pory, ja wiem, ie to utrudnia iycie
codzienne, mam tego Swiadomo(i, ale jednoczeinie nie mam wiedzy, ie te 6rodki, kt6re sa

zawarte w bud2ecie na 2018 rok bqdq z troskE ipo gospodarsku wydawane. To znaczy
chcialbym byi dobrze zrozumiany, ja nie zarzucam, ie Pan Prezydent celowo, rozmySlnie
psuje budiet, rozrzuca 5rodki po ulicach itd. nie, ale szereg mechanizm6w wymyka siq spod

kontroli. Mam 2-3 przyklady, ieby nie zajmowai czasu, Panie Prezydencie klasyczny ju2

przyklad parku, jeden, jeden podmiot zgtosil sie do przetargu, przewidziana kwota ok. 1.900

tyS. zl., Pan Prezydent dolo2yl jeszcze 1 mln. zl. bo on w przetargu podai cenq 2.900 tyS. zt.

Roboty tocza siq dobrze, jestem czQsto w tym rejonie i przynajmniej na tym etapie nie mogq
powiedziei, ie tam siq coi nadzwyczajnego dzieje. Ale czy nie nale2ato zamiast lekka rQkE

doloiyt 7/3, czyli 1 mln. zf. - powt6rzyi przetarg, to sq pieniqdze publiczne. Klasyczny
przykfad, ci kt6rzy dzisiaj optuja, 2eby nie ograniczai Panu swobody ruchu zieli okropnie na

tej sali i podkrejlali kwestie basenu, przedszkola, kt6re jest dro2sze ni2 zakladano itd. Czy

mamy gwarancjQ, 2e w tym bud2ecie, je2eli dojdzie do sytuacji niewywiazywania siq

podmiotu bqdi do sytuacji, gdzie znowu podmiot, kt6ry wygra przetarg teoretycznie bQdzie

chciai 1/3 wyiej i Pan to lekkq rqkq podpisze, nie mam takiej gwarancji. Stqd te2 na jednej z

Komisji dzii jui nie pomnq kt6rej w tym gorQcym okresie zaproponowafem, 2eby6my usiedli i

podyskutowali nad formulq zapisu tego upowa2nienia. Jeieli formula zawieralaby takq
klauzulq,2e w wysoko5ci nieprzekraczajqcej kwot przewidzianych w bud2ecie a zwracaiby siq

Pan dopiero do Rady Miasta, a przywolywana tu Komisja ma kontrolowai, tylko nie ma co

kontrolowai to w6wczas byfaby to kwestia na pewna mozliwa do rozwiqzania. A przy tym
obostrzeniu podkreglam, bo to jest niewqtpliwie obostrzenie czy nie mo2na by zrobii takiej
historii,2e bloki temat6w do przetargu stawiai na sesjQ Rady Miasta, jest to do zalatwienia

bardzo szybko. Ja takie sugestie sktadalem, lecz wszyscy wzruszali ramionami, bo przeciei

fatwo jest napisaf 2 punkty i bqdzie lecialo jak leciaio. Ale leciafo przez 3 lata i nie dalo to
po2qdanego efektu. My reprezentujemy mieszkarlc6w miasta w imieniu kt6rych mamy
pilnowai, aby Srodki wydawane z ich podatk6w byly wydatkowane racjonalnie. Je2eli my

mamy wqtpliwo6ci to jakie majq pozostali mieszkafcy miasta. Ja my(lq Panie Prezydencie,

gdyby siq udalo ten okres o kt6rym rozmawialiSmy ija rozmawiatem w innym zespole nie z

Panem Prezydentem na temat rozwiEzania zapis6w bqdi zalo2enia, przepraszam za

okre6lenie kagarica, kt6ry by pozwalal na n ieprzekraczan ie tak jak w przypadku tej inwestycji
Na Pompce nie byloby dzisiaj takich problem6w. Dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna)'

Po zakoriczonej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie

projektu uchwaiy w sprawie upowaznienia do zaciqgania zobowiazai finansowych

zwiqzanych z realizacjq przedsiewziqi ujqtych w wieloletniej prognozie finansowej na lata

2018-2028.
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W wvniku glosowania przeprowadzonego z udziatem 24 radnvch za podieciem uchwa'lv

opowiedzialo sie 11 radnvch. przv 13 gfosach przeciwnvch oraz braku stos6w
wstrzvmuiacvch sie.

Po zakodczeniu procedowania nad ww. punktem porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady

Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego gtosowania, uchwala nie zostaia podjQta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Ad.3
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia do zaci4gania zobowiqzafi wykraczajqcych poza

rok 2018.

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonala r6wnie2 Skarbnik Miasta Pani

Janina Radzikowska, informu.jqc, 2e zgodnie z sugestiE Regionalnej lzby Obrachunkowej,
kt6ra rzeczywiscie stwierdzila, ie upowa2nienia nie muszE byi w Wieloletniej Prognozie

Finansowej, ale jednoczednie nie twierdzila, 2e w o96le moie ich nie byi. Pani Skarbnik
powiedziala, 2e wnosi o upowaZnienie do podejmowania zobowiqzai, kt6rych platno6i
wykracza poza rok budietowy, dodajqc,2e wszystkie jednostki funkcjonu.jq do 31 grudnia i

zaciqgajq r6inorodne zobowiqzania na dostawy towar6w, na dostawy uslug. Jeieli jednostki
te nie bqdq mogly dokonywai ptatnoSci za te zobowiEzania w miesiqcu styczniu, wtedy bqdq
musialy zakoriczyi dzialalno(i do korlca listopada. Pani Skarbnik przypomniala, 2e jest to
bardzo istotne w sytuacji zakoiczenia kadencji Rady Miasta 17 grudnia i wtedy braku
moiliwo(ci przedloien ia zmian.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaly pro.iekt uchwaly w sprawie upowainienia do zaciqgania
zobowiqzai wykraczajqcych poza rok 2018 rozpatrzyla oraz negatywnie zaopiniowafa
Komis.ia Bud2etu, Rozwo.ju i Promocii Miasta. Z powyiszE opiniq zapoznal Radq Miasta
Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad
ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Prezvdent Miasta Wloclawka Marek Woitkowski" Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado,

Szanowni Paistwo zanim przejdziemy do glosowania, chcialbym tylko kilka sl6w
podsumowania, bo tutaj padfo wiele kwestii z tej m6wnicy, z r62nych stron. Drodzy
Pahstwo, my(lq, ie jest truizmem, ale ka2da wtadza przemija na szczqicie, ka2da wfadza. Ja

mam do tego, jak Paistwo wiedzq bardzo du2o dystansu i razem ze wsp6lpracownikami
staramy siq realizowad, do czego nas powolali mieszkafcy miasta, racjonalnie, gospodarnie i

zgodnie ze swoim sumieniem. Mam to szczqicie,2e staje codziennie przed lustrem inie
muszq siq wstydzid podjqtych przeze mnie decyzji, aczkolwiek, jak to z decyzjami bywa, sq

lepsze i gorsze. Nikt nie jest nieomylny, natomiast drodzy Paristwo, tutaj tei, zostalo
wyartykuiowane, 2e zar6wno ja, jak i Paistwo Radni, zostaliimy wybrani przez mieszkaic6w
Wloclawka i szkoda, ie tak siq dzieje w ostatnim roku, roku wyborczym. Czy to bqdzie mialo
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wpfyw na wybory podjQte przez mieszkaic6w Wloclawka, nie wiem. Ja akurat tej weryfikacji
absolutnie siq nie obawiam, zresztE zawsze jestem got6w do tego, 2eby zmierzyi siq z

zdaniami i r6wnie2 tei poddai siq, poddai siq ocenie przez mieszka6c6w Wloclawka. Drodzy
Pafistwo tutaj, nie wiem, powiem szczerze, nie rozumiem, te glosy o zadluieniu, naprawdq
jestem, jui tutaj skonsternowany, bo Przewodniczqcy Rady m6wi, 2e to miasto jest bardzo
mocno zadlu2one, taka byta opinia RlO, chociai takiej opinii RIO nie bylo, natomiast
pochodzqcy z tego samego klubu, byly Prezydent m6wi, ie to miasto nie jest zadluione,
wiqc nie wiem, jak to po prostu rozumiei, mySlq Panie Przewodniczqcy, ie warto byto by w
zaciszu gabinet6w tQ kwestie uzgodnii. JeSli chodzi o zadluzenie, to zadluienie jest takie,
jakie jest Drodzy Pafistwo, ja obejmowatem sw6j mandat, majEc tego 5wiadomo(i, dlatego
tei staramy siq wszystkie zadania wykonywai racjonalnie ico roku splacae prawie 30mln.
odsetek, prawda i rat kredytowych na te zadania, kt6re zostaly podjqte, no miQdzy innymi
przez Andrzeja Paluckiego, mam tego dwiadomoid. Nie rozumiem, dlaczego teraz nastQpilo
takie porozumienie miqdzy bylym Prezydentem, a np. Prawem iSprawiedliwoSciq. Do dzisiaj
pamietam, mam w uszach sfowa o Andrzeju zadluiycielu, prawda gdzie! tam w mediach
szeroko komentowano, a teraz jakie6 slyszq inne glosy. Je(li Drodzy Paistwo chodzi o
przekroczenia inwestycji, podpisywane aneksy, wszyscy Padstwo, kt6rzy prowadzq
dziatalno6i gospodarczq albo sq radnymi kilku kadenc.ji doskonale wiedzq, jaki w tej chwili
jest rynek. Nie podpisujq tutaj 2adnych dodatkowych um6w, aneks6w na wlasne widzi mi
siq, ma to swoje uwarunkowania rynkowe, mnie te2 boli, 2e do wielu inwestycji musimy po
prostu dokiadai. Dzisiaj z Pania Prezydent,2eSmy rozmawiali o rozstrzygniqciu przetarg6w
na drogi, praktycznie poza jednE, do kaidej drogi musimy dolo2yi 20, 30 tys., 50, 60, no
takie mamy uwarunkowania rynkowe, wykonawcy sq obloieni 16inego rodzaju
inwestycjami, pracami w zwiqzku z tym, no mo2na powiedziei, oni dyktujA, dyktujq ceny.
Andrzej Palucki zadal mi tutaj konkretne pytanie, ja odpowiem Panie Prezydencie, te2
pytaniem, prosze mi powiedziei, Pan na pewno pamiqta, ile kosztowaly miasto dodatkowe
aneksy na przyklad do jedynki, do stadionu, chociai rynek byl zupetnie inny, rynek byf
zupelnie inny, w tej chwili wie Pan doskonale,.iak to wyglqda, ja Panu powiem, do dzisiaj nie
moiemy rozliczyi, na przyklad, inwestvcji pod nazwq,,Stadion miejski" ze wzglqdu na te
przekroczenia, kt6re mialy miejsce, skoro rozmawiamy szczerze iwprost, bqdimy po prostu
racjonalni i rozmawiajmy przy mediach, przy mieszkaricach, bo ja nie mam z tym absolutnie
iadnego problemu. Jeili Paistwo uwa2ajE,2e rzeczywiScie zabranie upowainief czy nie
przeglosowanie tych upowa2nieri mi w jaki6 spos6b utrudni pracQ, moim
wsp6lpracownikom, oczywi6cie utrudni, ale my sobie z tym poradzimy, to my sobie z tym
poradzimy, mam SwiadomoSi, 2e bqdziemy zwofywai sesje Pani radna, dwa razy w
tygodniu, nie bqdzie Pani musiafa chodzii do pracy, przyjdzie Pani na sesje, dwa razy w
tygodniu, tei siq z tego bardzo cieszq, dwa razy w tygodniu bqdziemy zwoiywai sesje, a

bardzo proszq, jesli Pani sobie tego iyczy. Drodzy Paistwo, je5li chodzi o jakies wqtpliwo6ci,
jakie5 wAtpliwoSci, ka2da inwestycja okreslonq kwotq ma zapisanq w budiecie, je6li m6wimy
o przekroczeniach, to ka2da taka zmiana wymaga Pafistwa akceptacji, od tego sE tzw.
zmian6wki, od czego Drodzy Paristwo sq zmian6wki, od tego. Padstwo akceptujA albo nie,
je6li sq jakieS watpliwoici Drodzy Pahstwo, dostajemy mn6stwo anonim6w, sq przesylane
anonimy do rd2nych instytucji pa6stwowych, do slu2b, prokurator. Jeste(my transparentni
bardzo proszq, jestem do dyspozycji na kaide pytanie, mogq odpowiedziei r6wniei i

publicznie, nie mam z tym absolutnie 2adnego problemu. Je6li chodzi o sp6iki, Panie
Prezydencie, bardzo proszq o konkrety, ja na poprzedniej sesji zadeklarowalem, 2e jeSli sq
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uwagi do prezes6w sp6lek, bardzo proszq o taki sygnal, wniosek, ja chQtnie prezes6w tutaj
zaprosze, chqtnie tutaj prezes6w zaproszq, je5li Paristwo majE uwagi, zresztq od tego jest
Komisja Bud2etu, od tego jest Komisja Rewizyjna, kt6ra bada r62ne sfery dzialalnoici miasta,
no ip6ki, co, p6ki, co zadnych efekt6w nie ma tego typu dziaiai, tak2e Drodzy Paistwo
podsumowujqc, to nie to,2e my sobie z tym nie poradzimy, bo my sobie z tym oczywi6cie
poradzimy, ale ja oczywi(cie skorzystam ze swoich prerogatyw i bqdq ponownie zapewne
zwracal sig do Regionalnej lzby Obrachunkowej o opinie w te.i sprawie, tak jak to byto, przy

tych poprawkach. Mialem nadziejq,2e ta sytuacja wszystkich nas nauczyla, czegos nauczyla,

bo tutaj publicznie to stwierdzilem i mialem nadziejq, ie wiecej, powiedzmy, do takiego
momentu nie dojdzie. Okazuje sig, ie bgdq musiat znowu siq zwr6cid do RIO i znowu bqdzie
dyskusja, nie tylko we Wloclawku, ale i pewnie w cafym wojew6dztwie, co w tym Wfoctawku
siq dzieje. Czy chodzi nam o taki przekaz, prawda, dziwiQ siQ Panu Przewod n iczqcemu, ie
rzeczywiScie bardzo czqsto ile m6wi o naszym mieicie, dziwig siq naprawdq. Ja nawet na

spotkaniach z mtodzie2q apelulq o tym,2eby(my m6wili, nawet niekiedy, je6li mamy inne
zdanie dobrze o naszym miescie, tym bardzie.j, 2e sq tutaj media, sq mieszkadcy, budowanie
tego pozytywnego wizerunku jest wartoiciq nadrzqdnq, my5lq, 2e dla nas wszystkich, no

mam takq nadziejq, takie Drodzy Paistwo mo2emy rozmawiai oczywi6cie o tych
upowaznieniach, ale ja mam wraienie, ie wszystko jest zapisane w budiecie, wszystko jest

zapisane w Wieloletniej Prognozie Finansowej, ka2da zmiana potrzebuje Paistwa akceptacji
i powiem jeszcze raz, Panie Prezydencie, Panu nigdy nie cofniqto upowainierl, nigdy takiej
sytuacji nie bylo, malo tego, z tego, co wiem jest to sytuacja bezprecedensowa w Polsce. Czy

rzeczywi5cie ma taki isd sygnal, ie we Wfocfawku toczy siQ jakaS, taka bezsensowna
dyskusja, konflikt miqdzy organem wykonawczym, a organem stanowiqcym. Mialem
nadziejq przychodzEc tutaj, ie do takiej swuacji nie dojdzie i koriczqc Drodzy Pa6stwo, ja

serdecznie chcq Padstwu podziqkowad, tym radnym, kt6rzy bez wzglqdu na to, z kt6rej
strony byli, 2e zawsze ta wsp6lpraca byla, mam na my6li tutaj oczywi6cie radnym Klubowi
Platformy Obywatelskiej, mySlq, 2e jest to rzeczE naturalnE, ale te2 chcq podziQkowaf tutaj
publicznie Klubowi Sojuszu Lewicy Demokratycznej, bo ceniq sobie tq wsp6lpracQ, kt6rq
mieli6my do momentu, kiedy nie bylo tego porozumienia, kt6re zawarli6my w styczniu 2016
roku, a przypomnq,2e Prezydent Patucki byl wtedy w tym klubie i Pan radny Wesofowski i

nie byto 2adnych inie bylo 2adnych problem6w, nie byto iadnych dyskusji, ale mam
Swiadomoii tego, 2e no niekt6rzy z nas przynajmniej tak, jak to obserwuje sq takimi swego
rodzaju pro paistwowcami, ie dzialamy dla dobra publicznego, dla cel6w wyiszych i nawet,
jeSli siq z czymi nie zgadzamy to, przynajmniej, przynajmniej staramy siq ten interes
spoleczny realizowai iza to po prostu serdecznie Paristwu dziqkujq, bo niezwykle sobie
ceniq, bo Padstwo doskonale wiedzq, byli6my po niezwykle trudnej kampanii, emocji bylo
mn6stwo, ale sobie pewne rzeczy powiedzieliSmy, wyja(niliSmy i miafem nadziejq i

rzeczywi6cie tak bylo, ie ta wsp6lpraca, mimo, ie wtedy byliSmy w jakiej6 tam opozycji
ukladala siq bardzo dobrze, takie za to serdecznie dziqkujq. Chcialoby siQ, 2eby wszyscv w
ten spos6b postrzegali tei swoja rolq w Radzie Miasta, dziqkujq bardzo (wypowiedi
doslowna).

Glos zabral radnv Andrzei Pafucki: ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, a przede
wszystkim Panie Prezydencie, bo w zwiqzku z paiskim wystqpieniem skorzystalem z

mo2liwo5ci ad vocem ichcialem kilka kwestii, do kilku kwestii wr6cii, przepraszam. Ot6i nie
mamy rozbie2nych kwestii, je2eli chodzi o zadlu2enie miasta, przeciei Pan Prezydent wyrazil
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zbieiny poglqd z moim, ja przeciei na tej sali powiedzialem, ie poprawnie Pan realizuje
splaty wynika.iqce ze zobowiqza6, to m6wifem na tej Sali kilkanadcie minut temu, ale Pan

prezydent byl widocznie zaabsorbowany czym( innym, natomiast to, co budzi, miqdzy
innymi, m6j niepok6j to jest niezachowywanie wska2nik6w, kt6re mogq i wplywajq jui w
dniu dzisiejszym na ptynno6i budietu i mo2liwo6ci w latach przyszlych realizacji
przedsiqwziqi gospodarczych w mieicie. Panie Prezydencie nie ma takiej kadencji w
samorzqdzie, ie w wyniku przetargu nie trzeba by bylo zwiqkszai (rodk6w, ale nie ma, a

przynajmniej pytal mnie Pan, czy ja osobi6cie je mialem, miaiem oczywijcie, 2e mialem i

nigdy nie dopfacilem, gdy byl jeden startujqcy w przetargu i gdy dal 1/3 wiqkszq propozycjq

bez powt6rzenia tego przetargu. Takiej sytuacji nie byio ito sE sytuacje, kt6re budzq, nie
wiem, czy niepok6j, wqtpliwodci, jak tam jui, kto chce, sobie niech nazywa. Natomiast
kwestia nastqpna, Panie Prezydencie zgodnie z ustawq o samorzadzie, zgodnie z kodeksem
sp6lek handlowych to nie radni ito m6wilem konsekwentnie przez ile6 lat i powtarzam to w
dalszym ciqgu iwtedy, kiedy byta sesja, na kt6rej proszeni byli prezesi sp6lek tei to samo
glosilem, nie radni sq upowainieni ustawowo do rozliczania sp6tek, radni sq od tego, aby
analizowad, czy w dane.j sp6lce wszystkie organa wykonujq naleiycie i po gospodarsku swoje
zobowiqzania. Pan jest najwyiszym organem w tych sp6lkach ite sugestie, kt6re ja Panu
przekazujq, to nie sQ sugestie, aby Pan zaprosif na sesje, a radni siq szarpali z prezesem. Tam

sq potrzebne w spokoju przeprowadzone analizy ekonomiczne, analizy zwiqzane z

procesami zarzqdzania iprocesami ksztaltowania struktury zatrudnienia, a golym okiem
widai, 2e mogE te procesy, kt6re zachodzq budzii watpliwodci i proszq nie przenosii tego na
sesje, na radnych tylko po prostu wypelnii swoje obowiEzki prawem przewidziane. Widzq,
2e brakuje Panu Prezydentowi argument6w merytorycznych, stqd te2 chwycil siq za

argumenty polityczne, gdzie, kto byl, w jakim klubie. To nic nie wnosi do meritum sprawy, to
nic nie wnosi do meritum sprawy i proszq siq za takie tanie chwyty propagandowe nie
zabierac, bo to tylko 6wiadczy o bezsilnoici tego, kt6ry je glosi, dziqkujq". (wypowiedl
doslowna).
Gfos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta:,,Dziqkujq bardzo, nie widzq nastqpnych zglosze6,
w zwiqzku, z czym jeszcze jednq rzecz chciatbym tylko podkreSlii, a mianowicie Panie
Prezydencie, no nie wypowiadam sie negatywnie o mieicie, mogq jedynie wskazywai
negatywne zjawiska, kt6re obserwu.jq w naszym mieScie, a taki niewqtpliwie jest stan
finans6w, to nie tylko chodzi o zadlu2enie. Oczywi(cie Pan doskonale wie ite informacje
zostaly wla6nie zawarte w opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej, ie stan finans6w moina
mierzyi 162nymi wskalnikami io nie mi wlainie chodzi, to jest rzecz pierwsza, druga rzecz
jest taka, kt6ra jest zwiAzana jak gdyby z funkcjonowaniem Rady Miasta Wloctawek,
chcialbym Pana poprosii, 2e w zwiqzku z ta sytuacjq, ie tych upowainieri nie ma,
przynajmniej tego pierwszego, kt6re zostalo przeglosowane, aby6my wsp6lnie spr6bowali
jednak pracowai, pragnq zaznaczyt i powiedziei wszystkim mieszkaicom Wloclawka, 2e ja

w ostatni piqtek nie mialem iadnego projektu uchwaly przygotowanego przez Pana pod

obrady Rady Miasta Wlociawek, nie mo2na, zatem m6wii, ie my spowalniamy jakiekolwiek
procesy idlatego apelujq o to, aby te uchwaty byly przygotowywane po to abyimy mogli
sprawnie procedowai, jeszcze raz zapewniam mieszkaric6w Wloclawka, z powodu Rady
Miasta Wloclawek,2adne procesy inwestycyjne, nie sq zagro2one, czekamy tylko na kroki,
kt6re podejmuje Prezydent Miasta Wioclawek, a to On przygotowuje projekty uchwaf w tym
zakresie. Jestesmy gotowi do pracy Panie Prezydencie, ale wydaje mi sig,2e te2 mo2emy
przy.jqi jakq6 wsp6lnie higienq tej wsp6lpracy, a mianowicie nie wsp6lpracowai na zasadzie
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nadzwvczajnych sesji, nadzwyczajnych spotkari, bo tych sesji moie byi wiqcej, a one mogq
byi zwolywane w normalnym trybie, jezeli bqdq przygotowywane projekty uchwaly, to
bqdziemy normalnie procedowai. Uwa2am, 2e nadzwyczajnoji nie jest tu wskazana, jest

wskazana dla klqsk 2ywiotowych, stan6w wojny itd., a nie dla sytuacji takich, kiedy Pan ma
przygotowad inwestycje, kt6re wiadomo, kiedy s4 ijak zaplanowane, kiedy majq przebiegai,
proszq tez nie m6wii nam i mieszkaicom, 2e spowalniamy inwestycje, dlatego,2e przykro

mi to tei m6wii i nie m6wiq z satysfakcjq, ptzez t(zy i p6t roku niewiele siq wydarzylo w tym
zakresie, to nie jest tak, ie my dzi6 postawilismy tamq temu, co pulsowafo i tqtnifo iyciem,
wszyscy doskonale wiemy, ie samorzqdowcy, jako mieszkaicy, jakq mamy sytuacjq, je2eli

chodzi o realizacjq inwestycji, jakq mamy sytuacjQ, je2eli chodzi w og6le o rozw6j miasta, ja

nie bqdq tego wqtku kontynuowal, bo jak gdyby mam nadziejq na to,2e bqdziemy
wsp6lpracowai, ale apelujq do tego, iebyimy nawzajem na swoje barki wziqli
od powiedzialnoii za to, co siq wydarzy. Pan Wawrzonkoski m6wil o Toruniu, 2e tak szybko
przyjql budiet, my te2 byli6my gotowi przyjqi szybko budiet, chcq tylko zaznaczye, 2e

Prezydenci Torunia i Prezydenci Bydgoszczy byli gotowi lacniej du2o ni2 Prezydent
Wfoclawka przyjqi wnioski opozycji, wnioski rnnych radnych do budietu, przecie2 my
mogli5my budiet przyjqi r6wnie2 w grudniu, gdyby Pan zgodzil siq na to, co

za proponowali6my do budietu, jako poprawki, co de facto staio siq, ale dopiero p6ino, bo
to byia korlc6wka lutego czy marca, w zwiqzku, z czym ten argument jak gdyby te2 odpada,
jeieli chodzi o funkcjonowanie Rady Miasta. ReasumujEc, wbrew temu, co niekt6rzy tutaj
m6wili dobre zarzqdzanie miastem jest moiliwe i musimy wziqi nawzajem na siebie

od powiedzia Inoii za ten stan rzeczy". (wypowiedl doslowna).

Po zakoficzonej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod gtosowanie przyjgcie
projektu uchwaty w sprawie upowainienia do zaciqgania zobowiqzai wykraczajqcych poza

rok 2018.
W wvniku giosowania przeprowadzonego z udziaiem 23 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedzialo sie 1.0 radnvch, przv 13 glosach przeciwnvch oraz braku glos6w

wstrzvmuiacvch sie.

Po zakoficzeniu procedowania nad ww. punktem porzadku obrad PrzewodniczEcy Rady

Miasta poinformowal,2e w rezultacie dokonanego glosowania, uchwala nie zostafa podjqta
przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Ad.23
Zamkniqcie obrad.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski dziqkujqc wszystkim za udziat w

obradach poinformowaf, ie wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XLI

sesji Rady Miasta Wtoclawek w dniu 13 kwietnia 2018r.

Za koriczen ie obrad godz.1445
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OBRADOM PRZEWOONICZYT

Zalaenlkl:

1. Lista radnych obecnych na obradach XLI sesji Rady Miasta Wtoclawek.

2. Lista os6b uczestniczqcych w XLI sesji Rady Miasta Woclawek.

Protok6l soorzadzila:
Ewa Pranik
InspeKor BRM

Jolanta Skladanowska
Gl6wny Specialista BRM
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